

***ASSOCIATION DES UNIVERSITES PARTIELLEMENT OU ENTIEREMENT DE LANGUE FRANÇAISE (AUPELF)**

B.P. 400
Succ. Côte des Neiges
Montréal
Québec H3S 2S7 (Canada)1961
Tel: (514) 343-6630
Fax: (514) 343-2107
Telex: 055-60955
President: Abedllatif Benabdeljilil
Director-General and Rector of UREF:
Michel Gillou

AUPELF is an international non-governmental association in consultative and associate relations with Unesco which groups together institutions of higher education whose medium of instruction is French. It has as its main aim the development of an international conscience and spirit of cooperation to serve cultural pluralism and scientific progress. To this end, it carries out, among others, the following tasks: the constant reflection on the evolution of the university, on its role and place in national and international life, as well as on the structure and facilities; the promotion of the meeting of cultures and the role of the university in socio-cultural development; the circulation of scientific information between member institutions; the assurance of services to members and means of promoting multilateral exchange, notably through the "Fonds internationale de Coopération universitaire (FICU)"; the organization of a cultural, scientific and technical French-speaking framework in the light of co-development. In 1987, AUPELF was

endowed with the additional structure of a "University of French-speaking Networks" (UREF).

Principal publications: *Universités* (quarterly); *UREF Activities*.

L'AUPELF est une association internationale non gouvernementale agréée par l'Unesco qui regroupe l'ensemble des établissements d'enseignement supérieur utilisant le français. Elle a pour objectif essentiel le développement d'une conscience internationale et d'un esprit de coopération au service de la pluralité culturelle et du progrès scientifique. A cette fin, l'Association se consacre notamment: à une réflexion permanente sur l'évolution de l'université, sur son rôle et sa place dans la société nationale et internationale, ainsi que sur ses structures et ses moyens; à la promotion d'activités favorisant la rencontre des cultures et le rôle de l'université dans le développement socio-culturel; à la circulation de l'information scientifique entre les institutions membres; à la mise à la disposition de ses membres de services et de moyens d'échanges multilatéraux, notamment par le Fonds international de Coopération universitaire (FICU); à l'aménagement et à la consolidation de l'espace culturel, scientifique et technique d'expression française, dans une perspective de co-développement. Elle est dotée, depuis 1987, d'une Université des Réseaux d'Expression française (UREF).

Publications principales: "Universités" (magazine trimestriel); "UREF Actualités".